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Zápis číslo 7/2015  

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
termín jednání:           24.09.2015   od: 13,30  do: 16,00 hodin 

místo jednání:            Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko 

 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Jan Kozák  

Mgr. Vlasta Machartová 
   Milan Černý 
   František Hejhal 
    Ing. Vladimír Ondruška 
    Jaroslav Kolář 
    Dana Řezáčová 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
  Ing. Jana Burdová 
Omluveni:   Mgr. Karolína Mitísková 
  Petr Hladký  
   
 
Program:  
 

1. Projednání návrhu výsadeb mezi domy čp. 797-798 a 799-780 
2. Seznámení komise s projektovou studií území navazujícího na sídliště Písecké předměstí 
3. Odložení realizace výsadeb před domy čp. 1127-1130  
4. Připomínky a náměty členů KŽP  
5. Podněty ke kácení dřevin na pozemcích ve vlastnictví města 

 
 
Jednání: 
 

1. Projednání návrhu výsadeb mezi domy čp. 797-798 a 799-780 
 
Pan Kolář seznámil přítomné členy komise s jednoduchým projektem na výsadbu zeleně mezi domy 
čp. 797-798 a 799-780 v ul. J. A. Komenského, jehož cílem je doplnit do lokality zeleň, která zde zcela 
chybí. Základním úkolem bylo navrhnout výsadbu méně vzrůstných stromů doplněnou volně rostoucími 
barevně zajímavými keři pro zatraktivnění lokality. Na jednání byl předběžný návrh projednán a bylo 
domluveno, že konečnou podobu návrhu předloží pan Kolář na dalším zasedání KŽP. S konečným 
návrhem budou seznámeni obyvatelé obou domů, aby mohli vznést případné připomínky.  
     
 

2. Seznámení komise s projektovou studií území navazujícího na sídliště Písecké předměstí 
 
Členové komise byli seznámeni s projektovou studií osázení území navazujícího na sídliště Písecké 
předměstí, kterou zpracovala Ing. Naděžda Žaludová. Jedná se o plochy mezi čtyřpatrovými 
panelovými domy a domky v Blechově ul., o nový park za domem čp. 1347 a o park u Suchanova 
rybníka s cílem do budoucna funkčně propojit celou lokalitu se sídlištěm. Hlavním požadavkem bylo 
doplnění stávající zeleně za účelem celkového obohacení druhového složení stávající zeleně. Doplnění 
zeleně podle návrhu by tak mělo být prvním krokem k vybudování jakési dendrologicko-ekologické 
naučné stezky.  

 
 

3. Odložení realizace výsadeb před domy čp. 1127-1130  
 
Dalším bodem jednání byla plánovaná náhradní výsadba u domu čp. 1127-1130 v ul. J. A. 
Komenského, která má být provedena za pokácení douglasky tisolisté před domem čp. 1127. Již na 
5. zasedání komise byla odsouhlasena výsadba magnolií, příp. dalších nižších keřů, přičemž realizace 
výsadeb měla proběhnout letos na podzim. Na základě informací z OISM však bylo zjištěno, že se 
v příštím nebo nejpozději v dalším roce plánuje rekonstrukce teplovodu, který se nachází v blízkosti 
domu. Z tohoto důvodu komise doporučila výsadbu přesunout až po realizaci této akce.   
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4. Připomínky a náměty členů KŽP  
                

 Mgr. Machartová navrhla doplnit alespoň 2 lavičky k rybníku Pytlák  

 Mgr. Machartová navrhla vysadit tři stromy v zeleném ostrůvku na autobusovém nádraží 
(naproti Kamenáči), doporučila např. javor jasanolistý 

 Mgr. Machartová připravila mapu města s rozdělením na devět úseků, přičemž každý ze členů 
komise bude „svou lokalitu“ sledovat a informovali OŽP o nutnosti konkrétních zásahů v oblasti 
zeleně, odpadů, ovzduší, apod. 

 Mgr. Machartová upozornila na problematiku ohledně zeleně na starém sídlišti, kde zejména 
v blízkosti bytových domů ve vlastnictví města dochází k ničení nových výsadeb keřů a 
doporučuje požádat městskou policii o častější dohled v této lokalitě 

 Mgr. Machartová upozornila na množící se případy sesunuté a rozhrabané mulčovací kůry 
kolem výsadeb (způsobeno deštěm, větrem, ptáky, apod.) a doporučila provádět pravidelnou 
úpravu kolem výsadeb 

 Ing. Ondruška upozornil na potřebu označit stromy v amfiteátru DK k poražení – bude 
provedeno na příštím jednání KŽP 

 
 

5. Podněty ke kácení dřevin na pozemcích ve vlastnictví města 
 

Návrh na pokácení proschlých stromů 
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh na pokácení tří stromů na pozemcích města. Jedná se 
o téměř suchý zerav rostoucí před vchodem do budovy MěÚ Sažinova, o silně proschlou lípu 
v Nádražní ulici naproti vjezdu do areálu Radiostavu a o usychající smrk v Sokolovské ulici. Ve všech 
případech jde o dřeviny silně proschlé a jednoznačně neperspektivní.  
Závěr: Komise souhlasí s návrhem a doporučuje stromy pokácet.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 
 
Návrh na pokácení jalovce před domem čp. 1129 v ul. J. A. Komenského (paní XXXX)  
Tajemnice KŽP předložila členům komise návrh paní XXXX o pokácení jalovce rostoucího v zeleném 
pásu před domem čp. 1129 v ul. J. A. Komenského. Jalovec je pravidelně upravovaný od chodníku a 
od vchodu k domu, z ostatních stran je ponechán přirozenému vývoji, spodní větve jsou částečně 
proschlé. Z estetického hlediska se nejedná o nijak zvlášť hodnotnou dřevinu.  
Závěr: Vzhledem ke skutečnosti, že se jalovec nachází v místě, kde se v budoucnu plánuje 
výsadba keřů (viz. bod 3), komise navrhuje pokácení jalovce do doby realizace výsadeb odložit  
a řešit úpravu zeleně v předmětné lokalitě komplexně. V současné době komise navrhuje 
provést razantnější odborný zásah ke zlepšení zdravotního stavu i vzhledu keře.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 
 
Posouzení stavu lípy srdčité v Nádražní ulici 
Tajemnice KŽP předložila na základě upozornění městské policie návrh na posouzení lípy srdčité, která 
se nachází v lipové aleji v Nádražní ulici. V kmeni lípy se nachází poměrně velká dutina, která vede od 
báze kmene až do výšky cca 1,5 m. Zatím se nejedná o havarijní stav stromu, stabilita stromu je  
dostatečná, nicméně díky rozsáhlé dutině lípa hůře prospívá a z dlouhodobého hlediska se nejedná o 
příliš perspektivní dřevinu.  
Závěr: Komise doporučuje lípu pokácet a na její místo vysadit strom nový.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/5/0/2 

  

 
Stanovisko OŽP: Odbor životního prostředí se ztotožňuje s doporučeními Komise životního prostředí.  

 

 
            Komise ŽP 
 
            doporučuje:  
 

 pokácet lípu srdčitou s dutinou ve kmeni (alej v Nádražní ul.) a na jejím místě vysadit lípu 
novou  

 provést výsadbu tří stromů v zeleném ostrůvku na autobusovém nádraží (naproti Kamenáči), 
např. javor jasanolistý 
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 provést razantnější zásah jalovce rostoucího před domem čp. 1129 v ul. J. A. Komenského 

 doplnit alespoň 2 lavičky k rybníku Pytlák 

 požádat městskou policii o častější dohled v blízkosti domů ve vlastnictví města na starém 
sídlišti v souvislosti s ničením nově vysázené zeleně 

 provádět pravidelnou úpravu mulčovací kůry kolem výsadeb 
 
souhlasí: 

 s pokácením zeravu rostoucího před budovou MěÚ Sažinova 

 s pokácením lípy srdčité rostoucí v Nádražní ul. naproti vjezdu do areálu Radiostavu 

 s pokácením smrku ztepilého rostoucího ve svahu naproti domu čp. 619 v Sokolovské ul.   
 
 
 

Pro příští zasedání komise životního prostředí byl navržen začátek listopadu. Přesný termín bude upřesněn. 
 
 
 
 

V Milevsku dne: 01.10..2015 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová, v.r.  
tajemnice Komise životního prostředí 
 
 
 
Jan Kozák, v. r. 
předseda Komise životního prostředí 
 
 
 
 
 


